
 
 
Jaarverslag 2024 Vereniging Dorpsbelang Wolfheze 
 
Inleiding 
In 2024 werd in het dorp en de hele gemeente Renkum groots herdacht dat 80 jaar geleden een 
poging werd gedaan om Nederland te bevrijden van de Duitse bezetter. Veel militairen uit diverse 
landen sneuvelden bij die poging om onze vrijheid terug te krijgen. Jaarlijks wordt daar bij stil 
gestaan, zijn we dankbaar dat meest jonge mannen uit andere landen hun leven voor ons gaven. Er 
zijn parallellen  te trekken met de huidige tijd. De wereld verhardt in rap tempo en velen vragen zich 
af en maken zich zorgen waar dat naartoe gaat. Er is haast geen regio waar er vrede is, waar mensen 
zich thuis mogen voelen en gewoon gelukkig kunnen zijn. Door blinde haat en grof geweld wordt 
hele groepen hun veilige thuis ontnomen. Het resulteert in massaal vernietigde dorpen en steden en 
grote vluchtelingenstromen. En waarom vraag je je dan af? We mogen ons in ons dorp en in ons land 
gelukkig prijzen. 
 
De verharding van de wereld gaat echter ook aan ons mooie land en dorp niet voorbij. Het politieke 
debat verhardt,  discussies verharden en worden, ook in ons dorp, soms op de persoon gespeeld. 
 
Gelukkig is ook nog steeds veel saamhorigheid te zien en omzien naar elkaar. Vluchtelingen vinden 
hier een warm thuis. Of het enthousiasme en de gezelligheid bij het ontsteken van de lichtjes van de 
Kerstboom. Meer dan tweehonderdvijftig dorpsbewoners van oud tot jong waren hierbij aanwezig. 
De glühwijn, chocolademelk en marshmellows vonden gretig aftrek. Een evenement dat niet mogelijk 
is zonder grote vrijwillige inzet van dorpsbewoners. Die inzet is te zien op veel momenten in het jaar. 
Het zijn momenten en mensen om te koesteren. 
 
Organisatie 
Dorpsbelang Wolfheze is een vereniging die tot doel heeft de algemene belangen van de inwoners 
van het dorp Wolfheze en omgeving te behartigen. Op dit moment bestaat het bestuur uit vier 
enthousiaste leden. De vereniging timmert hard aan de weg onder voorzitterschap van Frans van 
Daal, penningmeester Jacob Huizinga, Liesbeth Morcus en Theo Boerkoel ( toegetreden als 
bestuurslid in april 2024). Begin 2024 hebben we afscheid genomen van de bestuurslid Hella van den 
End en secretaris Noortje Gihaux. Zij namen op bijzondere wijze afscheid, waarbij dorpstroubadour 
Joost Drenthe een passend lied ten gehore bracht. Op dit moment zijn er  vacatures voor een 
secretaris en twee leden. Dus, gezien alle komende ontwikkelingen en gaat het wel en wee van het 
dorp u aan het hart, meld u aan. Het bestuur vergadert maandelijks of vaker indien noodzakelijk. 
Altijd in een positief prettige collegiale sfeer.  
 
Communicatie 
Het bestuur heeft goede contacten met de gemeenteraad, het college van B&W van de gemeente 
Renkum en organisaties betrokken bij en in het dorp. De lijnen zijn kort en er is regelmatig 
rechtstreeks (informeel) overleg. De komst van de nieuwe wethouder Jao Maouche werd het gat 
opgevuld van de vertrokken wethouder Marinke Mulder. Daarnaast is de samenwerking met de 
nieuwe omgevingsmanager Alied Fijen heel constructief en waardevol. 



 
Via onze website en informeren we de bewoners over ontwikkelingen en nieuwswaardige 
informatie. Daarnaast valt er elk kwartaal in uw brievenbus de activiteitenkalender over wat er het 
komende kwartaal gaat plaats vinden. En informatie over de vele activiteiten waar u aan mee kunt 
doen. Voor actuele zaken worden de whatsapp en facebook groep Wolfheze ingezet. In  de 
Wolfkreet publiceert Dorpsbelang nieuws en wetenswaardigheden. Verder hebben wij een goede 
relatie met de lokale/regionale kranten en omroep Gelderland.  
 
Infrastructuur 
Voor de aanleg van de spoortunnel zijn in 2024 de werkzaamheden begonnen. Bomen rond het 
station met name aan de Pro persona zijde zijn gekapt om ruimte te maken voor vernieuwing van het 
riool en voorbereidingen voor de bouw van de tunnel. Met de gemeente en de aannemers zijn 
inmiddels afspraken gemaakt over tijdige communicatie van wat er gebeuren gaat. De communicatie 
verloopt nog niet vlekkeloos maar we gaan de goede kant op. Liesbeth Morcus houdt namens de 
vereniging de vinger aan de pols.  Zo goed als mogelijk word iedereen in Wolfheze up to date 
gehouden. 
Het dorpsplein staat er nu wat kaal bij maar elke vrijdagmorgen komt er veel publiek af op de 
weekmarkt. Trouw staat bakkerij 't Stoepje daar met hun vers brood en de Geldersche kaaspecialist 
is hier ook niet weg te denken. En dan hebben we ook in 2024 de nieuwe humoristische eigenaar 
mevrouw Hu en de heer Chen van het spoorwinkeltje en de patatzaak mogen begroeten. Gedreven 
zijn zij hun zaak verder aan het verbeteren en het assortiment aan het vergroten. 
 
Ook biedt het plein ruimte in de feestmaand december voor de  eerdergenoemde kerstboom die 
jaarlijks weer wordt neergezet en van lampjes voorzien door vrijwilligers. Waarvoor onze grote dank. 
 
Veiligheid 
De Brandweer mocht in november met loeiende sirenes, onder toeziend oog van onze burgemeester, 
een nieuwe brandweerwagen in gebruik nemen. Hierdoor is de brandweer ook in staat op moeilijk 
bereikbare plaatsen hulp te bieden en open vuur te bestrijden op voorheen ontoegankelijk terrein. 
 
80ste herdenking Airborne 
Onze voorzitter Frans van Daal was initiatiefnemer en heeft zijn nek uitgestoken om het jaren 
geleden georganiseerde toneelstuk/theater stuk “Blik terug” opnieuw op te voeren. Op zaterdag 14 
september vond de prachtige uitvoering plaats. De cast bestond deels uit vrijwilligers uit het dorp en 
omgeving en een geweldig optredend orkest. De voorstelling vond plaats in openluchttheater de 
Klaproos op het Pro Persona terrein. Ongeveer 500 mensen hadden de moeite genomen aanwezig te 
zijn om een ontroerende uitvoering mee mogen maken over een stuk geschiedenis van Wolfheze. 
Vooraf konden toeschouwers deelnemen aan een chinees buffet bij de Wolfheze Airborne Xperience, 
een samenwerkingsverband van Dorpsbelang Wolfheze, de Oranjevereniging Wolfheze en het 
Airborne Comité Wolfheze. Na de opvoering was men welkom in de grote tent bij het spoor waar het 
nog laat gezellig was.  
 
Pro Persona 
Dan zijn er de grote plannen van Pro Persona om een deel van het terrein af te stoten en 450  
woningen te realiserem. Er is regelmatig contact geweest met de instelling. In februari werd de 
gebiedsvisie gepresenteerd  in de Kerk op  het terrein, waarna die door de gemeenteraad in mei is 
vastgesteld. Rond het totale plan is nog niet alles in kannen en kruiken. Het zorggebouwen plan is 
een grote puzzel voor Pro Persona en de verkoop van het terrein is uitgesteld. Theo Boerkoel en 
Liesbeth Morcus gaan de  contacten onderhouden met Pro Persona ter vervanging van de vertrokken 
bestuursleden Hella en Noortje. 
 
 



Zonnevelden 
De gemeente Renkum heeft in november 2023 in Wolfheze een brief verspreid waarin werd 
aangekondigd dat initiatiefnemers een plan konden indienen voor de realisatie van zonnevelden. Op 
7 maart 2024 hield de gemeente daar een inloopbijeenkomst over bij SV Wodanseck. Dorpsbelang 
Wolfheze heeft n.a.v. het voornemen in het dorp een meningspeiling uitgezet. Er reageerden 216 
respondenten waarmee de uitslag representatief is voor het dorp met een foutmarge van +/- 5%. het 
bestuur neemt over het voornemen zelf geen standpunt in maar heeft n.a.v. de uitslag wel een 
advies opgesteld: 

• Schrap in ieder geval zoekgebied 2 (ten noorden van Wolfheze) als mogelijke locatie voor 
grootschalige opwek. 

• Zet in op het optimaal benutten van de bebouwde omgeving. 
• Zet in op grootschalige opwek van zonne-energie langs de snelweg. 
• Draag zorg dat het dorp niet alleen de lasten maar ook de lusten heeft. 
• Inpassing in en ontwikkeling van natuur is een randvoorwaarde. 
• Er is significant draagvlak voor een (lokale) energiecoöperatie. 

 
Dorpsactiviteiten 
Het dorp bruist door de talloze activiteiten die inwoners en ook andere organisaties. Het jaarlijkse 
Running Dinner was weer een echte verbinder/kennismaking met mede dorpsgenoten en was weer 
zeer geslaagd. Ook waren er weer de midwinter- en midzomerwandelingen met enthousiaste 
deelnemers. De activiteiten van de Oranjevereniging Wolfheze rondom Koningsdag waren weer zeer 
geslaagd. In juni sloot Wolfhezenaar Simon van Hoving zijn kinderburgemeesterschap af. Dat deed hij 
met de organisatie van een Repair café in de basisschool, om zo aandacht te vragen voor kinderen 
die graag met hun handen willen werken, naast een plusklas ook een plusklas op de basisschool. 


